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Vážení obyvatelé Semčic a čtenáři Semčického zpravodaje,
jsme na konci roku a tak mi dovolte lehce toto období zhod-
notit, co se povedlo a nepovedlo realizovat. Názor může být 
rozdílný, ale myslím, že toho lepšího bylo více. Musíme se na 
to dívat i s odstupem času. Jsme malá obec, která neustále řeší 
nejen každodenní problémy, ale i ty dlouhodobé.
Ve sportovním areálu jsme zrealizovali stavbu nového parketu, 
která byla asi největší investicí v tomto roce, a myslím, že se to 
povedlo. Opravili a zmodernizovali jsme autobusovou zastáv-
ku u zdravotního střediska, kde jsme zároveň museli zbourat 
i část oplocení, které bylo pro okolí nebezpečné. Teď stojíme 
před otázkou, zda plot vystavět nový nebo udělat plot živý, a to 
z kvetoucích keřů. U zdravotního střediska jsme vyměnili dře-
vo na stávajících lavičkách, které po těch letech bylo shnilé 
a dělalo jen ostudu. Snažíme se okolí našeho zdravotního stře-
diska zútulnit, ale řešit musíme i problémy uvnitř, například 
technické stavy plynových kotlů. Za ta léta mají odslouženo 
a budeme je muset brzy vyměnit.
Dále nás velice trápí nebytové prostory v Domě služeb, kde ne-
ustále zápasíme s vlhkostí v místnostech kadeřnictví. Tyto pro-
blémy jsou dlouhodobé 
a nejsou nám lhostejné 
a tak jsme zde v létě 
roku 2016 instalovali 
přístroj DryPol na odvlh-
čení objektu a doufali, že 
nám to pomůže tak, jako 
jinde. Letos se situace 
zhoršila a vlhko vylézá 
všude, nejen od podla-
hy. S firmou, která pro 
nás jakoby zázračný pří-
stroj instalovala, jedná-
me o možném přeladění 
frekvence vln a pokud 
by ani toto nepomohlo, 
tak dle smlouvy bude-
me požadovat vrácení  

finanční částky za koupi přístroje. Jelikož nám zde paní ka-
deřnice z uvedených důvodů končí, budeme muset provést 
stavební úpravy. To obnáší podříznout vnitřní stěny, odizolo-
vat podlahy, natáhnout sanační omítku a doufat, že se situace 
vyřeší a obec bude mít opět možnost prostory pronajmout, 
a to se vší důstojností.
V létě jsme opravili i lavičky u RENKA. Dřevo bylo uhni-
lé a bylo nutné konstrukci jedné lavice i zavařit, jelikož byla 
prasklá a tím pádem pro občany nebezpečná. U prodejny 
COOP jsme vystavěli zádveří, které zabraňuje pronikání chla-
du přímo do prostor prodejny. U chodníku směrem na Žerčice 
byly instalovány 3 solární lampy veřejného osvětlení od firmy 
Ledeos, které mají automatické zapnutí úsporného režimu, po-
kud se v okolí nevyskytují chodci. Vše je řízeno fotočidlem, 
které se zapne při setmění a vypne při rozednění.
V letošním roce jsme věnovali velkou pozornost místním mos-
tům, a to mostu u hřbitova a mostu k hasičské zbrojnici. Necha-
li jsme vypracovat statické výpočty zatížitelnosti, mostní listy 
a hlavně nechali zkontrolovat jejich stav. U mostu k hasičské 
zbrojnici jsou výsledky neuspokojivé, a tak jsme na tento most 

nechali zpracovat projekt, 
který je již hotový, a jsme ve 
fázi čekání na vypsání dotace 
na realizaci mostu nového, 
protože studie doporučuje 
most zbourat celý a postavit 
nový, aby vše vyhovovalo 
dnešním požadavkům. Přece 
jenom nám po mostě jezdí 
hasičské auto s technicky pří-
pustnou hmotností 18 530 kg 
a provozní hmotností  
11 210 kg. Na mostu u hřbi-
tova budeme instalovat 
nové dopravní značení 
s omezením zatížitelnos-
ti tak, jak nám odbornou  
firmou bylo doporučeno.

Z OBSAHU ČÍSLA:
• Z obce a obecního úřadu
• Ze starých Semčic
• Zprávy kulturní komise

• 
• Zprávy z Masarykovy ZŠ a MŠ Semčice
• Z činnosti semčických hasičů
• Z činnosti TJ Semčice
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Zprávy z místního zastupitelstva
Vzhledem k účinnosti Směrnice pro práci s osobními údaji 
(GDPR) již nemohou být na úřední desce zveřejňovány kom-
pletní zápisy ze zasedání zastupitelstva. Ty musí být upraveny 
tak, aby byly minimalizovány a anonymizovány osobní údaje. 
Nahlížení do zápisů a pořizování výpisu z nich lze učinit na 
obecním úřadě. Zde uvádíme přehled nejdůležitějších bodů, 
které byly projednány na jednání zastupitelstva obce. V uply-
nulém období zastupitelstvo zasedalo 17. 6., 24. 7., 25. 9., 31. 
10. a 11. 12. a (mimo jiné) schválilo:
• Pořízení změny č. 1 územního plánu obce Semčice.  
• Projektovou dokumentaci na vrtanou studnu ve sportovním 
 areálu č. p. 240 na pozemku p. č. 554/14 nebo 554/29. v k. u. 
  Semčice a firmu Geoservis – RNDr. Milan Hušpauer na  
 zhotovení vrtané studny.
• Převedení výsledku hospodaření Masarykovy ZŠ a MŠ  
 Semčice za rok 2018 (114 030,34 Kč)   do rezervního fondu. 
• Žádost o dotaci z rozpočtu obce pro Tělovýchovnou  
 jednotu Žerčice, z. s. ve výši 5 000 Kč.
• Projektovou kancelář firmu Vaner s.r.o. na vyhotovení  
 projektové dokumentace nového mostu u hasičské  
 zbrojnice.
• Návrh územní studie plochy Z03 B Územního plánu obce,  
 p. č. 554/32, p. č. 554/33 a p. č. 554/29 v obci Semčice.
• Rozpočtový výhled obce na rok 2020–2023.
• Rozpočet obce na rok 2020.
• Rozpočet Masarykovy ZŠ a MŠ Semčice na rok 2020.
• Pořízení pasportu komunikací a pasportu a projektu  
 svislého dopravního značení firmou PasProRea s.r.o.

• Vyhlášku č. 1/2019 o stanovení systému a shromažďování  
 sběru a odstraňování komunálního odpadu s účinností od  
 1. 1. 2020.
• Vyhlášku č. 2/2019 o místním poplatku za provoz  
 systému shromažďování a odstraňování komunálního  
 odpadu s účinností od 1. 1. 2020.
• Vyhlášku č. 3/2019 o místním poplatku za užívání veřejného 
  prostranství s účinností od 1. 1. 2020.
• Obecně závaznou vyhlášku č. 4/2019 o místním poplatku  
 ze psů s účinností od 1. 1. 2020.
• Dodatek č.1/2019 smlouvy o odvozu komunálního odpadu  
 firmou Compag Mladá Boleslav s. r.o.
• Nákup stříkačky PS 12 pro SDH Semčice v hodnotě  
 212 960 Kč.
• Žádost o ponechání sponzorských darů MŠ Semčice ve  
 výši 46 200 Kč.

Navštivte stránky obce www.obecsemcice.cz, kde najdete dal-
ší důležité informace, například k dostavbě kanalizace nebo 
k fungování sběrného dvora v Dobrovici.

Ze starých Semčic
(Z místních kronik vybrala J. Čvančarová)
Významné budovy a památky v Semčicích
Budova obecního úřadu, zvaná Kampelička, postavená v roce 
1938 jako sídlo pobočky spořitelny, ve které byly a jsou také 
byty. V této budově bývala také pošta, kanceláře MNV a JZD, 
klubovna ČSM, obecní knihovna, od roku 2000 je po celkové 

Z OBCE A OBECNÍHO ÚŘADU
Někomu se může zdát, že se v obci nic neděje, ale jsou i věci, 
které občan nevidí. Příkladem je teď bezúplatný převod pozem-
ků ze Státního pozemkového úřadu na obec. Jedná se o místní 
komunikaci okolo Obecního úřadu směrem k Holi a část ko-
munikace okolo bytovky pod Holí. Jednání trvalo 3 roky a bylo 
úspěšné. Po dodání všech podkladů a listin jsem v listopadu 
podepsala smlouvu a v této chvíli již dochází k převodu na Ka-
tastrálním úřadě v Mladé Boleslavi.
Nyní nás čeká spousta práce s realizací projektu rozšíření ČOV 
a dokončení kanalizace v obci v příštím roce. Díky tomuto 
projektu musela být zpracována i změna územního plánu, a to 
z důvodu změny rozšíření a využití pozemku u čističky u škol-
ky ve smyslu využití na technickou infrastrukturu a poté zrušení 
ČOV u Okálů. Veškeré změny byly řešeny v součinnosti s VaK 
MB, a. s. Tento velký projekt bude realizován z dotace. To ale 
neznamená, že se obec na tomto projektu nebude finančně po-
dílet. Obec má s firmou VaK MB uzavřenou smlouvu o finanční 
spolupráci ve výši 7 000 000 Kč. Na tuto akci si nechceme brát 
úvěr a obec zadlužit, ale vše zainvestovat z vlastních finančních 
zdrojů, takže šetříme a šetříme. 
Ovšem není to jen tento projekt… Víme, co tu chybí, a tak 
v příštím roce chceme nechat zpracovat projekt na chodníky 
v obci, a to např. ke zdravotnímu středisku. Pozemky sice ne-
jsou obce, ale Správy silnic, kde po realizaci výstavby kanali-
zace budou převedeny na obec. Je nutné opravit místní komu-

nikace, ale zatím musíme vydržet a projekty na veškeré akce 
jen připravovat.
V letošním roce byla opravena také hřbitovní zeď, a to očiště-
ním a spárováním. Myslím, že se to povedlo a zeď je v důstoj-
ném stavu s patinou minulosti. Zvelebit obec dá ještě hodně 
práce, ale jsem přesvědčena, že to bude stát za to.
Velkým tématem je i život kulturní. Tradiční květnové divadel-
ní představení muselo být zrušeno z důvodu náhlého onemoc-
nění jedné z hlavních postav. V náhradním zářijovém termínu 
nám zase nepřálo počasí, a tak stojíme před otázkou, zda naplá-
nované představení nezahrát v hasičské zbrojnici a novou hru, 
která se již nacvičuje, objednat zase na květen 2020. V srpnu ve 
sportovním areálu bylo putovní letní kino, kdy jsme byli velice 
překvapeni z účasti, a to 245 lidí z obce i okolí. Akce se prostě 
povedla a rádi bychom ji zopakovali možná i dvakrát za letní 
sezónu. V listopadu nás navštívil Ivo Šmoldas s Marií Formáč-
kovou za doprovodu zpěvačky Jany Chládkové, a to se myslím 
také vydařilo. Už domlouvám posezení se známými osobnost-
mi na příští rok, ale zatím je to překvapení, protože nevím, zda 
nám vyjde to, co si představujeme, ale myslím, že to bude stát 
za to a my se zase v hojném počtu sejdeme.

Na závěr Vám přejeme hodně zdraví, štěstí a úspěchů v roce 
2020.

Starostka obce Eva Horáková a zastupitelstvo obce
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rekonstrukci v budově kancelář starostky, kancelář hospodář-
ky, zasedací a obřadní síň, sociální zařízení a kuchyňka. V po-
schodí jsou dva byty a obecní archiv. Vedle budovy je parkovi-
ště a za budovou telefonní ústředna.
Škola, postavená v roce 1927, nese název prvního prezidentka 
T. G. Masaryka. Za první republiky název získala, za německé 
okupace ztratila, po válce získala znovu, ale zakrátko za vlády 
KSČ opět ztratila, po roce l989 už má svůj název snad natrva-
lo. V roce 1960 byl přistavěn zadní trakt, v posledních letech 
došlo k mnoha úpravám a škola je důstojným stánkem vzdě-
lávání mládeže. Krom učeben má škola školní kuchyň s jídel-
nou, místnosti pro školní družinu, tělocvičnu, byt pro školníka. 
Štít školy zdobí nové hodiny, před školou je nová venkovní 
učebna, za školou víceúčelové sportovní hřiště. Škola stojí 
uprostřed zeleně.
Dům služeb, budova postavená v roce 1856 jako škola. Po 
dostavění nynější školy v roce 1927 byla přebudována na ob-
chod-koloniál. Během dalších let tam byly byty, družstevní 
prádelna, sběrna mléka. Později pošta, mandl, obchod, obecní 
knihovna, kadeřnictví a také pobočka spořitelny. Do současné 
podoby byla budova zrekonstruována v roce 1988. Nyní je tam 
pošta, obecní knihovna a kadeřnictví. Nejnovější úpravou je 
nový chodník.
Hasičská zbrojnice byla postavena na místě zbořené obecní 
pastoušky v roce 1954. V budově byla také několik let obecní 
knihovna. Nyní je po několikaleté kompletní rekonstrukci. Má 
i kiosek a prostory slouží nejen hasičům, ale i kultuře.
Zdravotní středisko. Bylo vybudované v roce 1958 ve vile pro 
vedoucí pracovníky VŠÚŘ. Rekonstrukce do nynější podoby 
byla provedena v roce 1994. V budově je ordinace praktického 
lékaře, ordinace zubního lékaře, která je již asi rok prázdná 
a v patře je rehabilitační středisko a byt. Před lety zde ordino-
vala také dětská lékařka a gynekoložka.
Mateřské škola. Postavena v roce 1980. Je dvoutřídní a má také 
byt, ve kterém bylo určitou dobu dětské zdravotní středisko. 
Nyní byt užívá ředitelka školy. V minulosti, když bylo málo 
dětí, používala školka jen jednu třídu a druhou užívala základ-
ní škola jako odloučené pracoviště. Nyní je opět předškolních 
dětí hodně a školka je plně vytížená. Prošla také rozsáhlými 
úpravami, poslední je velmi zdařilá fasáda. Školka má velikou 
zahradu s herními prvky a altánem.
Sportovní areál. Objekt je budován od sedmdesátých let do-
dnes. Je chloubou Semčic. Původně na tomto místě stála ci-
helna. Nyní je tam koupaliště, kurty, klubovna, sprchy, terasa, 
taneční parket, kiosek i herní prvky pro děti.
Areál budov bývalého VŠÚŘ. Původně Semenářská stanice, 
postavena v roce 1912 a celý areál budovaný a rozšiřovaný 
další desetiletí, nyní již VŠÚŘ neexistuje a v areálu je několik 
podniků s různými majiteli. Jeho rozsáhlé bytové domy a vily 
přešly do majetku obce i do soukromých rukou, Nový bytový 
dům KODUS je majetkem Řepařského institutu a celá budova 
je opět ozdobou obce.
Kostel sv. Prokopa je semčickou památkou, postaven v roce 
1755 na místě zbořeného kostelíka uprostřed hřbitova. V le-
tošním roce byla dokončena několik let trvající oprava střechy, 
včetně střechy přístavku-márnice. Hřbitov slouží občanům 
Semčic a Pěčic. V rohu za kostelem je kolumbárium, vybu-
dované z prastaré kostnice, jejíž základy pocházely pravdě-

podobně ze 14. století. Má neobvyklý tvar, je to šestistran. 
Před kostelem je křížek, jehož velmi zdařilá rekonstrukce byla 
provedena v loňském roce. Původně postaven v roce 1863. 
Nejstarší semčickou památkou je náhrobní kámen Zikmunda 
Chluma z Chlumu a na Semčicích z roku 1598. Původně byl 
zřejmě ve starém dřevěném kostelíku, po jehož zboření se do-
stal do zdi hřbitova a v devadesátých letech minulého století 
byl nalezen a umístěn uvnitř kostela na zeď vedle vchodu do 
kostela vpravo. Kostelní lavice jsou původní. Hlavní oltářní 
obraz sv. Prokopa namaloval František Barbieri. Plán kostela 
navrhl stavitel František Ignác Prée.

Další semčické památky krom kostela, zmíněné náhrobní des-
ky a křížku, je pomník padlým I. a II. světové války před ško-
lou, několik starých stromů a semčická divadelní opona nama-
lovaná Františkem Bělským v roce 1922 pro místní ochotnický 
spolek. Byla historiky zařazena do obrazové publikace „Opo-
ny divadel v Čechách“. Opona je umístěna na jevišti místního 
hostince č. p. 4, ale divadlo se už v Semčicích dávno nehraje. 
Knihu o oponách je možno zhlédnout v obecní knihovně.

Ivo Šmoldas v Semčicích
Dne 8. 11. 2019 se v hasičské zbrojnici konala zábavná talk-
show známého baviče, moderátora a spisovatele Ivo Šmolda-
se. Pořad byl založený na humorném a osobitém vyprávění ze 
soukromého i profesního života samotného baviče. Jeho vy-
právění doplňovala písněmi moderátorka rádia Region a zpě-
vačka Jana Chládková.
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Z NAŠÍ ŠKOLY A ŠKOLKY

Rozsvícení vánočního stromu
V sobotu 30. listopadu 2019 jsme jako již tradičně oslavili 
příchod adventu rozsvícením vánočního stromu v Semčicích. 
V pět hodin odpoledne jsem slavnostní okamžik zahájila úvod-
ním slovem. Poté vystoupily děti z mateřské školy s vánočními 
koledami a říkankami. Program pokračoval představením žáků 
ze základní školy. Ti nám zahráli příběh o narození Ježíška, 
oproti loňsku obohacený o scénku se zvířátky a ovečkami.

Po představení jsme společně rozsvítili za zvonění zvonečků 
vánoční strom, na kterém letos přibyla krásná modrá hvězda. 
Poté byla zahájena vánoční prodejní výstava v základní škole. 
Přichystány zde byly vánoční ozdoby, dekorace, svícny, per-
níčky a jiné práce dětí ze školy a školy.

Za dětmi také přišel Mikuláš s čertem a andělem a za básničku 
naděloval malé dárečky a sladkosti. Pro přítomné jsme opět 
přichystali občerstvení v podobě teplých nápojů a polévky 
s chlebem. Nechybělo vánoční cukroví, vánočka, štrůdl a jiné 
sladké a slané dobroty na ochutnání.
I letos stojí naproti základní škole osvětlený Betlém, který pro-
šel celkovou rekonstrukcí a společně se z něj můžeme těšit až 
do Tří králů.

Dovolte mi poděkovat vám všem, kteří jste nás svou účastí 
přišli podpořit a především těm, bez kterých by se tato akce 
neuskutečnila: dětem a žákům z mateřské a základní ško-
ly, kteří vystupovali, učitelkám, které s nimi program na-
cvičily, členkám kulturního výboru, paní starostce, členům 
zastupitelstva za přípravu akce a zajištění pohoštění. Dále 
děkuji za skvělou spolupráci základní škole v Semčicích, 
členům SDH a všem ostatním, kteří obětovali spoustu svého 
volného času a ochotně s námi tuto akci připravovali.
Přeji krásné a klidné prožití vánočních svátků a do roku 
2020 hodně štěstí, pevné zdraví mnoho osobních i pracov-
ních úspěchů.

Petra Hornerová, předsedkyně kulturního výboru

Co nás čeká
• 6. 1. 2020 Zahájení výuky v novém kalendářním roce

• 7. 1. 2020 2. lekce CPTO SOŠ Jičínská, VIII. třída

• 22. 1. 2020 Klasifikační porada

• 30. 1. 2020 Vydávání výpisů z vysvědčení

• 31. 1. 2020 Pololetní prázdniny

• 3. 2. – 7. 2. 2020 Jarní prázdniny

• 18. 02. 2020 3. lekce CPTO SOŠ Jičínská, VIII. třída

• 10. 3. 2020 4. lekce CPTO SOŠ Jičínská, VIII. třída

• 7. 4. 2020 5. lekce CPTO SOŠ Jičínská, VIII. třída

• 9. 4. 2020 Velikonoční prázdniny

• 10. 4. 2020 Velký pátek – st. svátek

• 13. 4. 2020 Velikonoční pondělí – st. svátek

• 15. 4. 2020 Zápis do I. třídy ZŠ

• 22. 4.2020 Klasifikační porada

• 23. 4. 2020 Rodičovské schůzky

Další akce najdete na webu školy skola.obecsemcice.cz  
v záložce plán školního roku.

Mgr. Jana Kočová, ředitelka školy



5Semčický zpravodaj Prosinec 2019

Z NAŠÍ ŠKOLY A ŠKOLKY

Ježíšek
Na nebi se rozzářila první jasná hvězda
a my pekli perníčky z voňavého těsta.
To se zase otevřelo to sváteční nebe 

a Ježíšek nám z něho nese kousek sebe.

Pokojíček naklizený, cukrovíčkem 
provoněný a v něm děti natěšený. 

„Přijde i k nám Ježíšek?“ 
ptá se malý Jeníček.

Stromeček si ozdobíme
a pak všichni uvidíme,

přiletí-li Ježíšek,
co má plný košíček.

Co to zvoní v dáli?
Zvoneček či rolnička

rozzářila očička nejednoho človíčka.

Slova lásky, emoce – to jsou zkrátka Vánoce,
co přináší závěje,
plné lidské naděje.

Eliška Němcová, Eliška Kyptová, VII. tř.

Florbalový turnaj
Žáci Masarykovy základní školy Semčice se 8. 10. 2019 zú-
častnili 13. ročníku florbalového turnaje smíšených družstev 
žáků 4. a 5. tříd základních škol O pohár hejtmana Středočes-
kého kraje. Pořadatelem soutěže byla ZŠ a MŠ Ml. Boleslav, 
Jilemnického 1152 pod vedením ředitele školy i celé soutěže 
Ing. Tomáše Suchého. Turnaj se konal v nové sportovní hale 
v Mladé Boleslavi. Družstva byla smíšená, na hřišti musela být 
vždy jedna dívka (ne brankařka), hrálo se systémem 5+1 a tur-
naje se zúčastnilo 11 týmů. Z oblastního kola vzešel pouze je-
den vítěz a tím se stali žáci základní školy v Dolním Bousově.
Náš tým byl tvořen převážně ze žáků, kteří navštěvovali krou-
žek florbalu. V silné konkurenci sportovní florbalové akademie 
se žáci naší školy vůbec neztratili a vzorně školu reprezentova-
li. Florbal se na škole těší velkému zájmu a od 2. pololetí škol-
ního roku 2019/2020 bude veden učitelkou tělesné výchovy 
Mgr. M. Šmelhausovou.

Renata Kyptová, ved. vychovatelka ŠD

Dětská nota
V pondělí 4. listopadu 2019 jsme jeli na Dětskou notu. Letos 
bylo téma „škola v přírodě“. Ráno před školou na nás čeka-
ly autobusy, které nás odvezly ke Škoda Auto muzeu v Mladé 
Boleslavi. Odtamtud jsme se přesunuli do velkého sálu. Děti 
z Paprsku nám zazpívaly 10 písniček, které měly něco společ-
ného se školou v přírodě (netopýr, veverka, úkoly,…).

Také si pro nás připravily soutěže i několik scének. Na kon-
certu, který jsme navštívili my, vyhrála písnička „Já se mám“. 
Mně se nejvíce líbila „Fóbie“. Po ukončení koncertu jsme se 
zase vraceli autobusy zpět do školy.

Anička Rýdlová, IX. tř.

Vánoční nálada
Vánoce se rychle blíží,

v obchoďácích se to víří.
Všichni shánějí dárky
a Ježíšek leští sáňky.

Na D1 bývá provoz,
nestíhá se dárků dovoz.

Jen kapříci jsou znudění,
vědí, že budou smažení.

Děti napsaly si Ježíškovi,
blog o Vánocích sdílí i Kovy.

Oj, wi-fi  ukazuje jen dvě čárky,
no nic, tak jdeme rozbalit si dárky. 

Štědrý den je tady,
má jen samé klady.

Avšak něco chybí nám,
bílý sníh ke koledám. 

Kačka Tobišková,  VII. tř.
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PEER program
V úterý 19. 11. 2019 na naší škole probíhaly dvě přednášky, 
kterých se zúčastnila osmá a devátá třída. Jedna byla na téma 
Kyberšikana a druhá o Bezpečnosti na internetu. Přednášky 
byly od organizace „Peer program“. Přednášela nám milá, 
mladá slečna. Ta měla připravenou velmi zajímavou prezenta-
ci a k té mluvila. Na přednášce „kyberšikana“ nám ukazovala 
a vyprávěla různé příběhy, co se na internetu stalo a může stát. 
V prezentaci byly autentické fotky, které nám úsměv na tváři 
úplně nevytvořily. V druhé přednášce jsme se od slečny dozvě-
děli, jak správně používat hesla a bezpečně zabezpečovat své 
účty. Slečna nás také do prezentací zapojovala a dávala nám 
prostor na otázky.
Přednášky se nám líbily a paní učitelce Kubínové děkujeme za 
příležitost se tohoto zajímavého projektu zúčastnit.

Lucie Müllerová, Kateřina Mocová, 9. třída

Vánoce na Stránově
V pátek 6. 12. 2019 jsme se vydali s žáky 1., 2., 3. A a 3. B 
na vánoční prohlídku nedalekého zámku Stránov, kde na nás 
čekali průvodci v dobových krojích. Dětem půvabným před-
stavením a vyprávěním příběhů ze života zámeckých obyvatel 
přiblížili život na zámku a dodržování vánočních zvyků během 
adventního období. 

V zámecké kuchyni se od kuchtičky dozvěděly, co je potře-
ba k výrobě těsta na vánoční cukroví a jaké druhy cukroví se 
pekly. Samy děti si mohly vyzkoušet cukroví vytvořit. V dal-
ším pokoji čekala služebná, která seznámila děti s vánoční 
výzdobou komnat a dalších prostor zámku. Zde si děti mohly 
vyzdobit svíčky, které si odnesly na památku domů. Poslední 
navštívený pokoj byl připraven jako zámecká kaple. Pod noč-
ní oblohou plnou zářících hvězd děti se skutečným zaujetím 
poslouchaly příběh o narození Ježíška. Celá prohlídka byla 
prostoupena vánoční atmosférou, klidem a pohodou. Všichni 
jsme se vrátili nadšení, plní krásných zážitků a vám všem též 
přejeme klidný Advent a krásné Vánoce.

M. Fuksová, tř. uč. 3. A

Advent v MŠ
Letos jsme již tradičně zahájili advent vystoupením při příležitos-
ti rozsvícení vánočního stromu. Sice bez hudebního doprovodu 
z důvodu nemoci paní učitelky, ale přece.
Hned v prvním prosincovém týdnu jsme místo klasické předvá-
noční besídky vyzkoušeli premiérové adventní tvoření v obou 
třídách. Úvodem děti krátce zazpívaly a zarecitovaly, aby navo-
dily tu správnou předvánoční atmosféru, a hned poté se pustily 
společně s maminkami, mnohdy i s tatínky do vytváření vánoč-
ního svícnu. Veškeré ingredience byly k dispozici a bylo velmi 
zajímavé sledovat, jak kdo k danému tématu přistupuje a co se 
pod jejich rukama rodí. Všichni přítomní zapojili svoji fantazii, 
nápaditost a zručnost a vznikla vskutku zajímavá a originální díl-
ka. Co ale bylo nejdůležitější? Že rodiče věnovali dětem svůj čas 
a společně něco tvořili, navíc pro ně ne ve zcela běžném prostředí. 
To byl také záměr proč tuto akci zorganizovat. Atmosféra byla 
velmi příjemná, účast hojná, radost dětí velká a rodiče dle reakcí 
snad byli také spokojeni. Co víc si přát! Myslím si, že by mohla 
vzniknout nová tradice.
Další akcí byla také tradiční návštěva Mikuláše, andělů a čertů. 
Sice největší hrdinové měli namále, ale nakonec vše dopadlo, ni-
koho peklo nečeká a ještě přišla na řadu sladká odměna.

Také jsme vystoupili v semčickém Komunitním domě a předvedli 
jeho obyvatelům pásmo písniček a básniček.
No a hlavně nás navštívil Ježíšek a nadělil nám pod stromečky 
veliké množství dárků.
Dovolte mi zde poděkovat všem našim věrným a velkorysým 
sponzorům za jejich podporu.
20. prosince odpoledne školka osiří a všichni už se budeme těšit, 
až doma zazvoní zvoneček a rozzáří se stromeček.
Přeji Vám všem klidné a pokojné vánoční svátky a úspěšný nový
rok, plný zdraví, štěstí, lásky, pohody a spokojenosti.

Hana Dufková, MŠ Semčice 
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Z činnosti semčických hasičů
Úvodem bych rád všem popřál krásné adventní dny, které byly 
v Semčicích, jako každý rok, zahájeny rozsvícením stromečku, 
kde nechyběl bohatý doprovodný program.
Podzimní hasičské hory jsme tentokrát měli delší, zahájeny 
byly v pátek 25. 10. a ukončeny až v úterý 29. 10. Letos jsme 
vyrazili do Velké Úpy do penzionu U Lanovky. V sobotu jsme 
si hned na úvod dali malou vycházku na místní hřiště a pak na 
Portášovy boudy, kde je nádherný přírodní park plný nádher-
ných dřevěných atrakcí pro děti. Nahoru se šlo po sjezdovce, 
takže někteří z nás – třeba já – se odrovnali na celý další pobyt.
 

V  neděli, pod tlakem ostatních, se razilo na Sněžku. Vše pro-
běhlo podle plánu a tentokrát se unavili i ostatní, pouze děti ne. 
Bohužel došlo i k lehkému úrazu u našeho malého účastníka, 
takže se vyzkoušel i krizový plán – horská služba, odvoz a tak. 
Myslím, že jsme přišli na to, že máme ještě drobné organizační 
rezervy, třeba v klíčích a parkování vozidel. Celkově bych celý 
pobyt hodnotil velmi pozitivně a těším se na příští rok. Penzion 

je objednán ve stejném termínu a výlety už máme naplánova-
né. Děkuji všem, co pomáhali a o všechno se starali.
Ze zábavných akcí už je před námi jenom turnaj v ping-pongu, 
který pořádáme společně se sportovci.
Úplně na závěr bude následovat Silvestrovský pochod (pře-
kvapivě opět 31. 12. 2019), na který jste všichni srdečně zváni.
Z těch méně oblíbených činností nás ještě čeká malování hasi-
čárny, ale je to potřeba.
Jako každý nový rok, po svátcích vykročíme do roku 2020 
s plnou vervou a nasazením. Hned na úvod, dne 11. 1., pro-
běhne hasičský ples. Tak kdo se chcete pobavit, zatancovat si 
a vyhrát v tombole, přijďte.
Pevně doufám, že se potom všichni uvidíme 25. 1. na Výroční 
hasičské schůzi, která bude tentokrát náročná. Budeme volit 
výbor a tak je potřeba, abyste přišli v hojném počtu.
Ke všeobecným informacím bych se ještě rád zmínil o sku-
tečnosti, že máme od zahájení školního roku přípravku hasič-
ských dětí a docela dobře početně obsazenou. Tak jim přejme 
mnoho úspěchů a chuti do práce. Starší děti jsou velmi aktivní 
a nápadité, zapojují se i do akcí mimo hasičské aktivity. Musím 
je všechny pochválit. Jen Vás prosím, buďte tolerantní, pokud 
si děti hrají v obci. Není moc prostoru, kde mohou být. Buďme 
rádi, že jsou venku a nejen u telefonů a počítačů. A velké díky 
všem vedoucím, kteří tomu věnují spoustu času.
Dále bych rád poděkoval každému z Vás, kteří jste byli nápo-
mocni při přípravách a organizaci našich akcí, paní starostce 
Evě Horákové, škole s paní ředitelkou Janou Kočovou a celé 
obci za podporu, pochopení a spolupráci. I Vám ostatním za 
účast, protože čím více lidí se zapojí, tím je to pro nás větší ra-
dost a signál, že tyto akce mají smysl a snad je děláme i dobře.
Závěrem přeji krásné a pohodové Vánoce.

Za SDH Semčice Michal Šimůnek

Vánoce
Už začíná ten vánoční čas,

na jenž se těší každičký z nás.
Každý má jedno krásné přání,

třeba lyže na lyžování.

Stromeček společně zdobíme,
na naše blízké s radostí myslíme.
Večer se na stole večeře objeví,

poté si každý sní vánoční cukroví.

Běžíme ke stromku s dětským nadšením,
dárečky pod ním jsou naším potěšením.

Právě nastal ten vánoční čas,
na jenž se těšil každičký z nás.

Petr Kredba, VII. tř.
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Z činnosti TJ Semčice
Nový výkonný výbor Tělovýchovné jednoty 
Semčice z.s.
Na mimořádné Valné hromadě, která se konala v pondělí 25. 
listopadu 2019 v klubovně na Koupališti Semčice, byl zvolen 
nový 7členný výkonný výbor TJ Semčice z.s.
Výbor bude pracovat ve složení:
• Jan Klimo – předseda
• Martin Čejka – místopředseda
• Jaroslav Michálek – pokladník
• Roman Moc – správce areálu
• Miroslav Kučera – sekretář
• Radim Hynek
• Vladimíra Hynková

Více na: https://tjsokolsemcice.webnode.cz/
Výkonný výbor TJ Semčice z.s.

Volejbalový turnaj
Trochu v netradičním období – ale přeci jen – přicházím se 
zprávou z průběhu volejbalového turnaje.
Letošní ročník se, už podruhé, konal ve změněném termínu, 
a to poslední sobotu v červnu. Počasí vyšlo na jedničku a s mi-
nimálním počtem pořadatelů jsme si poradili i s překvapením 
letošního turnaje.
Ve čtvrtek před turnajem mi zazvonil telefon s dotazem, zda 
by bylo možné ještě přihlásit družstvo volejbalistek ze Severní 
Karolíny, které v té době byly na soustředění ve Staré Bolesla-
vi. Trochu s rozpaky a obavami s jejich neznámou herní úrovní 
jsem přihlášku potvrdila.
V sobotu ráno dorazilo ze Staré Boleslavi skoro 20 hráček. 
Hráčky byly mladšího ročníku – zhruba 16–17 let. Od pátku 
už v areálu stanovala děvčata z Varnsdorfu. Dorazila 2 druž-
stva z Mnichova Hradiště a naše stálice INKA tým z Liberce 
a Jelzinky z Prahy.
Bohužel letos termín nevyhovoval tradičním mužským 
účastníkům z Odolené Vody a České Lípy, tak jsme měli jen  
4 mužské týmy: Dlasky Mlasky, Pojizeří Prasyl MB a mladíky 
z Mnichova Hradiště. Ale i tak bylo mezi nimi 7 stávajících či 

bývalých extraligových hráčů a dokonce i sportovní manažer 
volejbalistů z Českých Budějovic. Asi není potřeba zdůrazňo-
vat, jaká herní úroveň byla k vidění.
A tak mohl začít 52. ročník volejbalu mužů a už 8. ročník tur-
naje žen.
Pánové odehráli všechny zápasy na kurtu číslo 1 a po tuhých 
– mnohdy třísetových bojích – vybojovali následující pořadí:
1. Dlasky Mlasky;
2. Pojizeří;
3. Prasyl MB;
4. Mnichovo Hradiště.

Finálový souboj byl shodný s finále veteránů na letošní Volej-
balové Dřevěnici – jen tam si vyměnili pořadí a zvítězili páno-
vé z Mladoboleslavska.
A turnaj žen? To byla dlouhotrvající bitva. Zápasy se v tom 
horkém počasí odehrály na kurtech č. 2 a 3. Po skončení muž-
ské části turnaje se bojovalo i na kurtu č. 1. Ukázalo se, že 
americká děvčata výkonností odpovídají svému věku. Po vzá-
jemných zápasech vybojovaly následující pořadí:
1. INKA tým – Liberec;
2. Jelzinky Praha;
3. Mnichovo Hradiště;
4. LION (Lvi ze Severní Karolíny);
5. TIGERS (Tygři ze Severní Karolíny);
6. Varnsdorf;
7. Pralinky MH.

Celý turnaj skončil až v 18:30. Za celodenní spolupráci chci 
poděkovat hlavně Jirkovi Starému – jako každoročně –, který 
se perfektně celý den staral o kurty. Pomáhal mu i Karel Klimo 
ml., ze kterého jsme udělali i rozhodčího.
Největším oceněním naší práce je poděkování spokojených 
účastníků a zájem přijet i v následujícím roce. Příští rok se 
patrně můžeme znovu těšit na naše zahraniční účastnice. Ve 
stejném termínu by měly být v ČR na soustředění a chtěly by 
přijet znovu. Tentokrát ale určitě i s plavkami. Toho, že je s se-
bou neměly, jim při tom horku a pohledu na nádhernou modrou 
hladinu našeho bazénu bylo líto nejvíce…

Za TJ Semčice z.s. i vedení turnaje Vlaďka Hynková


